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We bespreken vanavond de laatste begroting van de gemeente Bedum. In die zin is deze 

avond en donderdagavond van historische betekenis. Zeker als we ons realiseren dat de 

gemeente Bedum zo lang zelfstandig heeft bestaan en er vele gemeentebegrotingen de 

revue zijn gepasseerd. 

Ik ben blij namens het college een laatste begroting te kunnen presenteren die evenwichtig 

is en een solide beeld schetst. Eén die past bij Bedum. De complimenten die u geeft, geef ik 

op mijn beurt graag door naar alle ambtenaren die hun steentje hebben bijgedragen. 

Zoals u weet speelt in onze gemeente erg veel. Dan gaat het om omvangrijke projecten zoals 

de aanleg van de ontsluitingsweg, de aanpak van het centrum, reconstructies, 

herinrichtingen, leefbaarheid en de scholen. U heeft als raad een koers uitgezet met 

vergaande ambities. Samen met de opgaven in het sociale domein, de versterking en de 

herindeling hebben we onze handen meer dan vol. En mede daarom is het verstandig om te 

prioriteren. Waar het college trots op is, is dat veel van die ontwikkelingen financieel 

geborgd zijn. Daar hadden we bij aanvang van deze periode alleen maar van kunnen 

dromen. Door de aantrekkende conjunctuur, maar bovenal door een stabiele koers, uitgezet 

door vier coalitiepartijen, en door goede samenwerking zijn we in staat om deze begroting te 

presenteren. 

Bij de voorjaarsnota heeft u als raad besloten om de OZB opbrengsten ook voor 2018 met 

6,5% te verhogen. Dat besluit en is één van de maatregelen om de begroting en 

meerjarenraming sluitend te maken. Goed om te beseffen dat het meerjarig perspectief sluit 

met een plus van 12.000 euro. Dat biedt geen ruimte. Desalniettemin kunnen we 

concluderen dat de we nog steeds tot die gemeenten behoren met de laagste lokale 

heffingen. Onze tariefstelling moet echter ook in het licht van de komende herindeling 

worden gezien. Geconstateerd kan worden dat de OZB in Bedum qua percentage het laagst 

ligt in het BMWE cluster. Tegen dat licht is het niet verstandig het percentage te verlagen. 

 

In het raadsvoorstel worden het financieel beeld geschetst en de risico’s benoemd. Het 

onderwerp ‘sociaal domein’ wordt daarbij steevast en ook deze keer terecht genoemd. 

Kijkend naar het nieuwe regeerakkoord dan is de verwachting dat de decentralisaties een 

risico blijven, ook in de eerste jaren van de nieuwe gemeente Het Hogeland. We kunnen, zo 

lijkt het op grond van het regeerakkoord, weliswaar flink profiteren van een positief accres, 

maar daar staat tegenover dat gemeenten voor hun sociale opgave niet gecompenseerd 

lijken te worden.  

Werkplein Ability 



Werkplein Ability wordt geconfronteerd met de gevolgen ervan. Mede door de verandering 

van de Wajong, die voor onze gemeente grote gevolgen heeft, wordt de doelgroep groter en 

complexer. Dit terwijl de middelen, die gemeenten daarvoor ontvangen teruglopen. Dat is 

dan ook de reden dat de raden betrokken worden bij het maken van nadere keuzen op 

grond van een analyse met een goede inhoudelijke en financiële onderbouwing. De PvdA-

fractie vraagt aan de andere fracties om de lijnen naar Den Haag open te houden. Ik kan dat 

alleen maar ondersteunen. We moeten de discussie op een goede wijze voeren en er tevens 

voor waken dat Werkplein Ability de komende jaren niet voortdurend een negatief etiket 

krijgt opgeplakt als externe factoren zo’n belangrijke rol spelen. Zeker werknemers van 

Werkplein Ability moeten zich gewaardeerd blijven voelen. Dat verdienen ze.  

Het CDA attendeert ons op scheefgroei van de OZB voor woningen en bedrijven. We hebben 

een notitie opgesteld waarbij in wordt gegaan op de verdeling van woningen en niet-

woningen. Als het goed is heeft u deze ontvangen. In een zaterdageditie van het Dagblad van 

het Noorden is er ook uitgebreid op in gegaan. De verdeling komt nadrukkelijk aan de orde 

bij de harmonisatie van de heffingen en belastingen van de gemeente het Hogeland. Dan 

moet die discussie zijn beslag krijgen. 

 

 

 

De ChristenUnie en VVD stellen financiële vragen over de begraafplaatsen. De dotatie aan 

deze reserve had in het verleden niet de achtergrond van een herijking, maar was er sprake 

van een rentetoevoeging. Tot 2017 hadden we de gewoonte rente toe te voegen aan 

reserves. Zo ook aan de reserve begraafplaatsen. Door gewijzigde BBV voorschriften zijn we 

hier in 2017 mee gestopt. In de toekomstige gemeente Het Hogeland moet worden bekeken 

hoe we met deze bestemmingsreserve omgaan. De verhoging is alleen de inflatiecorrectie, 

zoals altijd. Stijgt de komende jaren in totaal met ca. € 500. Dus 1,6%, 1,6%, 1,8% en 1,9% is 

de verhoging voor de jaren 2018 t/m 2021. 

Tijdens de behandeling van de voorjaarsnota heeft de ChristenUnie aangegeven nader te 

willen evalueren wat we tot nu toe bereikt hebben. Dat is niet vergeten. Niet alleen door de 

werkdruk, maar ook omdat het ons logischer lijkt om de stand-van-zaken bij een 

voorjaarsnota te bespreken, waarin we, in tegenstelling tot de begroting, stilstaan bij de 

voortgang, proberen we uw vraag bij de komende voorjaarsnota te betrekken.  

Wonen  

Als het gaat om de ontwikkeling van de woningmarkt, dan constateren we dat deze aantrekt. 

Discussies rond het aardbevingsbestendig bouwen hebben bijvoorbeeld gevolgen voor de 

realisatie van fase 2 van Bederawalda. We zitten op het vinkentouw. Vorige week was dit 



nog een onderwerp van overleg met de NCG Hans Alders. We hebben naar aanleiding van de 

stagnatie rond de Plegt-Vos woningen overleg gevoerd met de NAM en deze aannemer. Ons 

is toe gezegd dat voor het einde van het jaar groen licht mag worden verwacht voor de 

bouw van 16 PV-woningen. De eerste in een rij van totaal 54 woningen. We bemiddelen dus 

waar nodig en wenselijk is. 

De zorgen van de PvdA ten aanzien van het onderhoud door Wierden en Borgen van een 

deel van hun woningbezit deelt het college. We vinden dat verbetering, verduurzaming en 

versterking hand in hand moeten gaan. Extra overlast en kapitaalvernietiging moeten 

worden voorkomen. Maar dat betekent niet dat de gezondheid en veiligheid van de 

huurders in de waagschaal mogen komen te staan.  

 

Tijdens de vorige raadsvergadering heb ik aangegeven dat het college met de NCG Hans 

Alders en Wierden en Borgen hierover in gesprek zouden gaan. De NCG heeft vorige week 

aangegeven dat alle woningcorporaties binnen de 0,1 en 0,2 contourlijn plannen kunnen 

indienen wanneer hun woningvoorraad grootschalig onderhoud nodig heeft. Wierden en 

Borgen heeft tot nu toe geen gebruik gemaakt van deze mogelijkheid.  

Als gemeente worden we, op ons verzoek, nauw bij de planvorming betrokken. Binnenkort is 

het eerste overleg, opdat de aanpak niet nog verder in de tijd wordt weggezet. Let wel: 

Wierden en Borgen geeft aan dat een voorbereidingsperiode van 3 jaren nodig is voordat de 

uitvoering van de aanpak van start kan. Dat is dan ook de reden waarom we Wierden en 

Borgen dringend vragen om adequate maatregelen te treffen wanneer de gezondheid in 

geding is. Er bestaat geen misverstand over dat het primaat om dit probleem op te lossen bij 

de verhuurder ligt. Maatregelen op maat moeten afdoende zijn en kunnen in specifieke 

situaties vergaand zijn. Huurders kunnen zich indien gewenst wenden tot de huurcommissie.  

De aanpak van de sociale woningvoorraad staat ook beschreven in onze woonvisie. De 

opstelling daarvan is tot stand gekomen in samenwerking met de huurdersorganisatie en de 

dorps- en wijkbewoners. Het spreekt wat mij betreft voor zich dat we dat ook met de 

uitwerking doen. Dat doen we nu al in Onderdendam, het Rondje om de Noord, maar ook bij 

de aanpak van het verouderde woningbestand in Bedum of bij nieuwe wooninitiatieven. 

Het CDA vraagt naar de Transitiefonds particuliere woningvoorraad. Een leningdeel is voor 

particulieren beschikbaar. Echter de provincie betrekt daarbij de voorwaarde van bv. sloop 

en aanschrijving. Dat is de reden waarom we in BMWE-verband de invoering van 

blijverslening zullen beschouwen. Het subsidiedeel van de regeling is van toepassing voor 

gemeenten en/of bewonersorganisaties en is mogelijk in beeld bij de pilot Onderdendam en 

bij de herstructureringsopgaven.  

 



 

 

Sport  

De PvdA en het CDA vragen naar de plannen van SV Bedum. Binnenkort heeft de 

initiatiefgroep weer een overleg met onze gemeente. De bal ligt bij de club. Maar we denken 

mee en helpen zonder verwachtingen te willen wekken. Voor het honoreren van 

subsidieaanvragen is het te vroeg: het plan is nog te onvoldragen en de haalbaarheid 

onvoldoende aangetoond. De vraag van de hardloopgroep betrekken we bij de herinrichting 

van de Waldadrift. Bij de voorjaarsnota heeft u besloten het weerstandvermogen van 

Stichting Zwembad De Beemden aan te vullen, nadat u eerder besloten heeft om het 

subsidiebedrag met 25.000 euro naar boven bij te stellen. Dat moet wat het college betreft 

toereikend zijn om te komen tot een sluitende exploitatie.  

In het Meer Jaren Onderhouds Plan, kortweg MJOP is het voorgenomen jaarlijkse onderhoud 

c. q. vervanging geregeld en hiervoor zijn financiele middelen beschikbaar. Te denken valt 

aan: vervanging verwarmingsketels, schilderwerk, binnen/buiten, dakwerk en vervanging 

vloer. Dus feitelijk alleswat binnen de contouren van de buitengevel zit. 

Tot zover een reactie van mijn kant in eerste termijn. 


